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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Over ruim een week sluiten we het jaar 
2016 af. Het hoort er een beetje bij om 
dan terug te kijken op het voorbije jaar 
en ik hoop dat er voor u persoonlijk en 
zakelijk veel is om met plezier aan te-
rug te denken. Een jaarwisseling is er 
echter ook om vooruit te kijken. Naar 
alles waar we nog aan kunnen bouwen 
en naar wat we samen of alleen willen 
bereiken.

Datzelfde terugzien en vooruitblikken 
doen we ook als vereniging. We kijken 
terug op een aantal veranderingen. Zo 
hebben we onze vereniging anders ge-
organiseerd door ons meer te richten op 
de onderlinge verbanden, de netwerken 
die er voor allerlei ledengroepen in onze 
vereniging zijn. Op die manier maken 
we in alle regio’s optimaal gebruik van 
de vertakkingen waaruit het landelijke 
VVD-netwerk bestaat en blijven we ook 
goed aangesloten bij de werkwijze van 
de VVD als partij. Ook in personele zin 
zijn er veranderingen geweest. De Be-
stuurdersvereniging heeft tijdens het 
Najaarscongres afscheid genomen van 
Arno Brok als voorzitter, Tanja Klip als 
secretaris en Peter de Koning als pen-
ningmeester. Arno is daarbij voor zijn 
bijzondere verdienste benoemd tot ere-
lid van de Bestuurdersvereniging! Vier 
nieuwe bestuursleden zijn aangetreden 
en samen met drie blijvers is er een 
nieuwe equipe die het bestuur vormt.

Als nieuw bestuur richten we ons in 
2017 op twee in het oog springende 
onderwerpen die rechtstreeks voort-
vloeien uit onze doelstelling. De Be-
stuurdersvereniging is er om het onder-
linge verband tussen VVD-bestuurders 
te versterken. Juist daarom zetten we 
stevig in op het functioneren van de 
netwerken. Dat zijn natuurlijk de al 
langer bestaande provinciale verban-
den van VVD-bestuurders. Het zijn 
ook de functionele netwerken, waarin 
VVD-bestuurders die dezelfde func-
tie vervullen (zoals de wethouders, de 
waterschapsbestuurders en de staten-

leden) verenigd zijn. Een bijzonderheid 
is het Jong Bestuurdersnetwerk waarin 
VVD-bestuurders jonger dan 35 jaar bij 
elkaar komen en ervaringen en inzich-
ten met elkaar delen. Met de netwerken 
willen we de onderlinge verbinding van 
VVD-bestuurders versterken. Om elkaar 
te kennen en om elkaar te helpen. Als 
Bestuurdersvereniging hebben we ook 
een belangrijke rol als het gaat om het 
bevorderen van kennis en kwaliteit van 
VVD-bestuurders. En ook die rol wil-
len we nadrukkelijk spelen. Samen met 
het opleidingsinstituut van de VVD, de 
Haya van Somerenstichting, leggen we 
ons toe op het aanbieden van een pas-
send opleidingen- en trainingenaanbod 
dat de kwaliteit, de vakkundigheid en 
het gezag van VVD-bestuurders overal 
in het land kan versterken.

2017 is een spannend jaar. Een jaar dat 
begint met de campagne voor de Twee-
de Kamerverkiezingen van 15 maart. 
Dat vergt inzet. Overal in de partij en 
dus ook overal in onze Bestuurdersver-
eniging. In de maanden daarna gaan we 
ons lokaal voorbereiden op de Gemeen-
teraadsverkiezingen van maart 2018.  
En ook dan zijn de netwerken van de 
Bestuurdersvereniging er om VVD-be-
stuurders overal in het land waar nodig 
te ondersteunen en met elkaar te ver-
binden.

Maar eerst luiden we 2016 uit. Ik wens 
iedereen graag mooie feestdagen en 
een gezond en gelukkig 2017 toe!
 
Arjen Gerritsen 

Voorzitter VVD-Bestuurdersvereniging

en burgemeester van Almelo 

OP NAAR 2017!
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Benoemd

Arno Brok is met ingang van 6 oktober 2016 
benoemd tot voorzitter van het Nederlands 
Genootschap van Burgemeesters. 

Bas Verkerk is benoemd tot waarnemend 
burgemeester van De Bilt.

Pauline Bouvy-Koene is met ingang van 21 
september benoemd tot waarnemend burge-
meester van Voorschoten.

Jon Hermans-Vloedbeld is met ingang van 26 
september benoemd tot waarnemend burge-
meester van Oud-Beijerland.

Michiel van Veen is benoemd als burgemeester 
van Gemert-Bakel.

Peter de Baat is voorgedragen als nieuwe 
burgemeester door de gemeenteraad van 
Montferland.

Martijn Bilars is benoemd tot wethouder in 
Noordwijkerhout.

Han ter Heegde is voorgedragen als burge-
meester van Gooise Meren.

Annemieke Vermeulen is met ingang van 23 
december benoemd tot burgemeester van 
Zutphen.

Burgemeester GertJan Nijpels is unaniem 
voorgedragen voor herbenoeming door de 
gemeenteraad van Opmeer. 

Ivo ten Hagen is benoemd tot wethouder in 
Woerden.

Op 15 november jl. is Schil Overwater op 
89-jarige leeftijd overleden.
 
Schil Overwater begon zijn politieke loopbaan als 
secretaris van de toenmalige Partij van de Vrijheid 
in zijn woonplaats Strijen. In die hoedanigheid was 
hij er op 24 januari 1948 bij toen de VVD werd 
opgericht door een fusie van zijn Partij van de 
Vrijheid en het Comité-Oud.
 
Maar liefst 59 jaar lang heeft Schil Overwater 
zich namens de VVD ingezet voor de inwoners 
van Strijen en Zuid-Holland. Hij was raadslid, 
wethouder, Statenlid en gedeputeerde. Ook was hij 
zes jaar lang lid van het hoofdbestuur van de VVD.
 
Zelf noemde 
Schil Overwater 
het ‘een groot 
voorrecht’ dat 
hij al die functies 
heeft mogen 
bekleden. De VVD 
vindt het een 
groot voorrecht 
dat deze liberaal 
in hart en nieren 
dat namens 
onze partij heeft 
gedaan. Wij zijn 
hem veel dank 
verschuldigd.
 
De VVD wenst de 
naasten van Schil 
Overwater veel 
sterkte met hun 
verlies.

SCHIL OVERWATER OVERLEDEN
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Dit jaar bestaat de VVD-Bestuurdersvereniging 

70 jaar, een bijzonder moment. Tijdens het Na-

jaarscongres op 4 en 5 november in Lunteren 

stonden wij stil bij dit jubileum. 

Nieuw bij de 
Bestuurdersvereniging
Voorafgaand aan het congres vond net als vo-

rig jaar de introductiebijeenkomst voor nieuwe 

leden plaats. Voor leden die net lid zijn van de 

Bestuurdersvereniging of nog nooit een congres 

van de vereniging hebben bezocht is er onder het 

genot van een smakelijk lunch ruimte om uitge-

breid kennis te maken met alle facetten van de 

Bestuurdersvereniging. Aanwezig tijdens deze 

bijeenkomst was Tom de Kleer, raadslid in Nieuw-

koop. 

Tom: “Sinds 15 september ben ik raadslid in de ge-

meente Nieuwkoop; dit was dan ook mijn eerste 

congres van de Bestuurdersvereniging. Het mooie 

aan dit congres vind ik dat het ontzettend laag-

drempelig is. Je kan in feite naar iedereen toestap-

pen voor een goed gesprek of een kritische vraag. 

Het is heel waardevol om ervaringen met bestuur-

ders uit alle hoeken van het land te delen: die er-

varingen dragen er naar mijn idee aan bij dat ik 

de vraagstukken die specifiek in mijn gemeente 

spelen veel kritischer kan benaderen. Jezelf vra-

gen stellen als: Is hoe ze het in die Limburgse 

gemeente aanpakken niet veel praktischer? En, 

is de campagnestrategie van die Drentse fractie 

niet ook iets voor ons om uit te proberen? Daar-

naast merk ik altijd dat ik veel energie krijg van 

dit soort bijeenkomsten; nog meer zin om met 

passie en veel enthousiasme te werken aan een 

sterker Nederland.  Maar bovenal, en dat vond ik 

misschien nog het allerleukst, eigenlijk zijn al die 

bestuurders, gewoon een hele gezellige club men-

sen bij elkaar en daardoor is de sfeer opperbest.” 

Goed voorbereid de 
Gemeenteraadsverkiezingen in
Tijdens de ledenvergadering werd de Leidraad Ge-

meenteraadsverkiezingen 2018 gepresenteerd. De 

Leidraad is opgesteld door een klankbordgroep 

vanuit de Bestuurdersvereniging onder leiding 

van Pieter Heiliegers (vicevoorzitter VVD-Bestuur-

dersvereniging en burgemeester Haarlemmerlie-

de en Spaarnwoude). In de Leidraad zijn de uit-

gangspunten van de VVD vertaald naar krachtige 

standpunten voor lokaal beleid. De VVD-netwer-

ken kunnen de Leidraad gebruiken bij het op-

stellen van de verkiezingsprogramma’s voor de 

gemeenteraadsverkiezingen van maart 2018. U 

vindt de Leidraad GR 2018 in de Community App.

Na de ledenvergadering vonden bijeenkomst van 

de Bestuurdersnetwerken plaats waar politici en 

bestuurders hun ambtsgenoten treffen. Er werd 

tijdens de bijeenkomsten onder andere gespro-

ken, maar vooral gediscussieerd over gemeentelijk 

belastingbeleid, klimaatadaptie, milieudoelstel-

lingen, radicalisering en veiligheid. Aansluitend 

kwam iedereen samen voor een drankje, waarna 

het diner plaatsvond. 

Maak verschil
Op uitnodiging van de Bestuurdersvereniging 

sprak secretaris-generaal van het Ministerie van 

Binnenlandse Zaken en Koninkrijkrelaties de be-

stuurders toe. Naar aanleiding van het rapport 

‘Maak verschil’ van de studiegroep Openbaar Be-

stuur ging hij het gesprek aan met de zaal over de 

toekomst van het openbaar bestuur. 

Bedankt Arno!
Tijdens het congres was ook partijvoorzitter Hen-

ry Keizer aanwezig om de Bestuurdersvereniging 

te feliciteren met haar 70-jarig bestaan. De afge-

lopen jaren heeft voorzitter van de Bestuurders-

vereniging Arno Brok een bijzondere bijdrage 

geleverd aan de vereniging. Tijdens een feestelijk 

afscheid werd al zijn inzet voor de bestuurders 

van de VVD als voorzitter van de vereniging be-

loond met het erelidmaatschap van de Bestuur-

dersvereniging. Het avondprogramma werd af-

gesloten door lijsttrekker en minister-president 

Mark Rutte. Met veel enthousiasme ging hij is 

gesprek met de zaal over actuele thema’s. 

Tijdens dit congres werd er een liberale pubquiz 

georganiseerd door Frederik Zevenbergen (Frac-

tievoorzitter VVD Leiden en kandidaat-Kamerlid 

Tweede Kamerverkiezingen 2017) en Jeroen Ver-

woort (Fractievoorzitter VVD Velsen). Traditiege-

trouw eindigde de eerste dag van het congres in 

de late uurtjes in de Onderwerelt.

Op zaterdag werd het congres afgesloten door 

campagneleider voor de Tweede Kamerverkie-

zingen 2017 Tamara van Ark. Met haar boeiende 

verhaal over campagnestrategieën wist zij de be-

stuurders in de juiste modus te krijgen voor de 

aankomende Tweede Kamerverkiezingen. 

Wij kijken terug op een geslaagd congres en ho-

pen u in mei 2017 te mogen ontvangen tijdens het 

Voorjaarscongres van de VVD-Bestuurdersvereni-

ging. 



Herinneringen 
aan 70 jaar 
VVD-Bestuurdersvereniging
Vanaf het moment dat ik in 1978 raadslid voor de VVD in Bolsward werd, 

ben ik een trouw lid geweest van de Bestuurdersvereniging en ook een vaste 

bezoeker van de bestuurders-

congressen Vast punt was vele jaren dat na afloop van de formele sessies en 

de officiële nazit, wij met een beperkt aantal natuurlijk erg leuke mensen 

ons terugtrokken in de kamer van Johan Remkes om aldaar te beslissen wie 

wij vonden dat zou passen op

burgemeestersvacatures. Onze pretentie was natuurlijk dat wij het bepaal-

den, maar we hadden wel altijd originele invullingen. Ik herinner mij ove-

rigens nog dat wij Lien Vos, die erbij was, benoemden tot burgemeester van 

Utrecht, wat ze overigens een paar maanden later ook werd, waarschijnlijk 

toch  niet door onze nachtelijke sessie.

Annemarie Jorritsma
Fractievoorzitter Eerste Kamer

Het 70-jarig bestaan van de VVD-Bestuurders Vereniging is markant binnen 

onze partij. Ik kon onmogelijk oppassen bij kleinkinderen in Ivoorkust. Voor 

het eerst geloof ik vanaf 1972. Het bezoek aan het congres in de Blije Wereld 

is een must met slechts prachtige herinneringen.

Je glimlacht,er komt een twinkeling in je ogen en je denkt tot volgend jaar 

in november. De reünie tussen de lokale- , provinciale-  en waterschapsbe-

stuurders. Ik zie mijn boegbeeld wijlen Jet Sengers,als voorzitter,samen met 

Irma Gunther, als secretaris, weer voor mij. Ik zie haar opvolger, wijlen Mat-

tie de Bruijne en Ellie Coenen ook in mijn herinneringen in onze vergade-

ringen. En zo ook velen anderen.

Het was mooi om met hen als vicevoorzitter, te mogen samenwerken en 

op die manier de belangen van het decentrale bestuur te kunnen dienen. 

Dat gebeurde tijdens vele bijeenkomsten op regionaal en nationaal niveau. 

Ook in commissies zoals bijvoorbeeld de commissie ‘Gemeente Programma’ 

onder voorzitterschap van wijlen Job Drijber, toen burgemeester van Zwolle 

en ook zelf als voorzitter. Wat was dat leuk en uitdagend om het hele terrein 

van het lokaal bestuur met enthousiaste, deskundige en gezellige partijge-

noten tegen het liberale licht te houden en politiek te formuleren.

Het is ook voor velen een brug naar andere activiteiten binnen onze partij. 

Maar het leukste en mooiste is toch altijd Lunteren waar onze politieke lei-

ding altijd acte presence geeft.Waar iedereen komt, ervaringen uitwisselt 

en nadere afspraken maakt. Waar ook tot laat in de avond alles en iedereen 

wordt besproken en door genomen. Lunteren en de Bestuurders Vereniging 

kun je niet missen. Nu al 70 jaar lang. Tot volgend jaar.

Ivo Opstelten
Erelid VVD
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Door: Sven Butter

Vanaf 2017 moet iedereen digitaal zaken kunnen 

doen met de overheid. Dat betekent 24 uur per 

dag vanaf de bank, vanuit de keuken of op kan-

toor. De vraag is alleen of dat gaat lukken.

De digitale infrastructuur
De laatste paar jaar is veel tijd en energie gesto-

ken in de digitale infrastructuur van de overheid: 

fysieke informatie wordt gedigitaliseerd, zodat 

we alle aanvragen bij de gemeente straks via in-

ternet kunnen doen; er is een systeem gebouwd 

om gegevens tussen diverse overheidsdiensten uit 

te wisselen, zodat we niet steeds opnieuw dezelf-

de informatie moeten aanleveren; en er wordt ge-

werkt aan een nieuw digitaal paspoort zodat wij 

ons op een veilige en betrouwbare manier kun-

nen identificeren.

Wat ik hier schets is vooral het digitaliseren van 

bestaande zaken. Maar dat is nog lang niet de 

ontwikkeling naar een digitale overheid. Het is 

mooi dat de overheid alle gegevens direct bij de 

hand heeft en wij niet iedere keer met hetzelfde 

kopietje van ons paspoort naar een balie moeten 

lopen.  Maar dit betekent ook dat al onze gege-

vens aan elkaar gekoppeld worden, zonder dat 

wij zelf de regie hebben over deze gegevens. We 

kunnen bijvoorbeeld niet zien wie er in onze 

gegevens heeft  gekeken en wanneer. Stel u gaat 

naar het ziekenhuis met een vervelende aandoe-

ning, waar u liever niet over praat. U komt daar 

uw buurvrouw tegen, die op een heel andere 

afdeling in dat ziekenhuis werkt. Tegenwoordig 

kan ze stiekem in het systeem kijken waarvoor u 

in het ziekenhuis bent geweest, ook al mag dat 

niet. Eigenlijk wilt u het kunnen zien als iemand 

ongeoorloofd in uw gegevens heeft gekeken. In 

Estland kan dat al, maar in Nederland niet. Tij-

dens de begrotingsbehandeling heb ik een motie 

ingediend, die de minister vraagt te onderzoeken 

per wanneer een dergelijke melding mogelijk kan 

worden gemaakt.

Machtiging
Maar een digitale overheid betekent nog veel 

meer dan inzage in uw eigen gegevens en wie 

ernaar gekeken heeft.  Bijvoorbeeld: blijven we 

adresgegevens doorgeven aan de overheid, of 

kunnen we die zelf aanpassen bij verhuizing? Een 

ander voorbeeld: de site Mijnoverheid.nl. Deze 

ziet er op het eerste gezicht mooi uit. Een heldere 

webpagina waar ik allerlei informatie over mezelf 

kan vinden. Vinden ja, gebruiken nee. Ik wil lie-

ver een soort persoonlijk kluisje op mijn mobiele 

telefoon, waar alles in staat en waaruit ik diverse 

instanties kan machtigen om inzage te hebben 

in een specifiek deel van mijn gegevens. Zodat ik 

bijvoorbeeld een lijst kan aanmaken met sport-

clubs waarvan ik lid ben, de bibliotheek en de 

kerk waar ik naartoe ga, en vooraf kan regelen dat 

deze organisaties een melding krijgen in het ge-

val van een adreswijziging. Geen gedoe meer met 

verhuiskaarten, e-mails en telefoontjes, waarbij 

je toch steeds weer een paar organisaties vergeet.

In de zorg
Een mooi voorbeeld van digitale dienstverlening 

vinden we in de zorg. Er zijn digitale platformen 

in de gezondheidszorg, waarbij chronische pati-

enten zelf metingen thuis kunnen verrichten en 

kunnen doorgeven aan het ziekenhuis. Niet meer 

naar de prikpoli, niet meer dagen wachten op de 

uitslag van het lab.  Nee: zelf prikken, uitslagen 

via een app doorsturen en binnen 15 minuten kan 

een arts de beoordelen. Dat vereist een andere or-

ganisatiestructuur bij het ziekenhuis, een andere 

manier van werken voor de betrokken artsen en 

laboranten. Én een veilig inlogmiddel.

Hoe is het nu gesteld met dit inlogmiddel? DigiD 

is verouderd. Er lopen diverse proeftrajecten met 

nieuwe vormen van zo’n digitaal paspoort. Één 

van die middelen wordt door de overheid zelf ont-

wikkeld en illustreert haarfijn het probleem: het 

overheidsmiddel om uzelf digitaal bij de overheid 

te kunnen identificeren bestaat uit een chip op 

uw identiteitskaart of rijbewijs. U leest het goed: 

men neme het oude identificatiemiddel en plak-

ke er een chipje op. Dan nog een kaartlezer erbij 

en via het chipje en de kaartlezer inloggen via 

computer of telefoon. Invoeringstermijn: 10 jaar. 

Dus in 2026 kunnen we op deze manier eindelijk 

allemaal inloggen bij de overheid. Innovatief? 

Niet bepaald. Dit is dus wat je krijgt als je digitali-

sering vertaalt naar het vervangen van een fysiek 

product door een digitaal product.

Innovatieve experts
Namens de VVD heb ik succesvol meerdere moties 

ingediend om dit project bij te sturen, omdat de 

basis gewoon niet op orde is. Verder heb ik ervoor 

gepleit om dit soort trajecten anders te benade-

ren. Ga niet vanuit de huidige techniek knutse-

len, maar laat echt innovatieve experts eens kij-

ken naar dit soort digitaliseringsvraagstukken. 

Betrek hier ook creatieve startups en de weten-

schap bij, zodat niet steeds maar weer wordt te-

ruggevallen op reeds bestaande technologie van 

steeds diezelfde ICT-aanbieders. Ook hierover heb 

ik met succes een motie ingediend bij de begro-

tingsbehandeling van Binnenlandse Zaken.

De Nederlandse overheid moet 

scherp(er) zijn op digitale ont-

wikkelingen en daar een 

antwoord op hebben. Daar 

moeten we als VVD op blij-

ven toezien. Een mooie taak 

voor mijn opvolger op ICT.

 

Ingrid de Caluwé

Tweede Kamerlid

DE DIGITALE OVERHEID IS MEER DAN EEN
OVERHEID MET EEN INTERNETVERBINDING
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“Een icoon, 
een parel, 
een internationale 
schakel”

Een interview met Alfred Arbouw,
wethouder in Breda 

Na vier jaren bouwen werd dit jaar 
het nieuwe HSL-station Breda ge-
opend. Zou u ons mee kunnen ne-
men in de aanloop van deze enor-
me operatie? 
“Dit hele project is een grote uitdaging geweest. 

Vanaf het begin was het idee dat er iets moest 

komen dat echt een verbinding moest vormen 

tussen het centrum en woonwijk Belcrum . Het 

vorige station was erg achterhaald en vormde 

echt een obstakel in het centrum van Breda. De 

plannen voor het aanpassen van het station da-

teren al uit de tijd dat Ed Nijpels hier burgemees-

ter was midden jaren ’90. Samen met wethouder 

Loes van Beusekom is de visie op het nieuwe stati-

on tot stand gekomen. Het is mooi om dit project 

nu te mogen afronden in de geest van Loes. Zij 

overleed in 2012, amper een dag nadat  ik was ge-

installeerd als wethouder. 

Het is een multifunctioneel station geworden, 

waarin wonen, werken en leven zijn gecombi-

neerd. Het eerste station in Nederland die dit 

voor elkaar heeft gekregen. We zijn een groot 

HSL-station (NSP) geworden in Nederland, net als 

Amsterdam, Rotterdam, Utrecht en Arnhem. Het 

was een hels karwei om dit voor elkaar te krijgen 

midden in een moeilijke financiële crisis. Door 

ondersteuning van het Rijk, een goede lobby en 

lokale daadkracht is het station er nu. Het is na-

tuurlijk niet voor niets dat het regionale kantoor 

van de Belastingdienst nu in het station is geves-

tigd. De samenwerking met het Rijk is van cruci-

aal belang. ”

Zou u het station in drie woorden 
kunnen omschrijven?
“Een icoon, een parel, een internationale scha-

keling. Breda is van oudsher al een schakelpunt 

geweest. In de tijd van de Nederlanden was Bre-

da al ongeveer het centrum van Nederland. Het 

is natuurlijk niet voor niks dat de ’ Nassau’s hun 

kasteel hadden hier in Breda. Deze functie als 

schakelpunt willen wij graag behouden voor nu 

en in de toekomst. 

Wat merkt de reiziger van de grote 
verbouwing?
“Doordat wij nu hogesnelheidstreinen kunnen 

ontvangen, krijgen wij een snelle verbinding rich-

ting België. De aansluiting met onze Zuiderburen 

is de poort richting Frankrijk en verder. Je bent 

dan vanaf Breda in een half uur in Antwerpen 

en binnen het uur op vliegveld Zaventem. Maar 

ook Brussel is fantastisch bereikbaar vanuit hier. 

Uiteraard kijken wij ook naar de kansen in Neder-

land. We zijn met Eindhoven in gesprek om de 

verbinding in in Brabant beter te krijgen en de 

treinen eventueel op een metroschema te laten 

rijden. Eindhoven wil op haar beurt op termijn 

een HSL-lijn met Duitsland aanleggen. Zo wordt 

Breda dus verbonden met drie grote vliegvelden 

(Schiphol, Zaventem en Rotterdam/The Hague). 

Dat is echt uniek voor Nederland.”

Wat gaan de inwoners  van Breda 
ervan merken?
Door de uitstekende aansluitingen vormen wij 

een steeds aantrekkelijkere plek voor grote onder-

nemingen als Perfetti van Melle, Siemens Medical 

en Tohisba. om zich hier te vestigen. Grote inter-

nationale bedrijven en Benelux hoofdkantoren 

hebben al de keuze gemaakt om hier hun hoofd-

kantoor te vestigen. Dat merkt de hele stad. Werk-

Na vier jaar bouwen staat sinds dit jaar een volledig herbouwd station in Breda. Dit proces heeft een lange aanloop gehad van 
onderhandelingen door veelal VVD wethouders en burgemeesters. Een rode draad in het dossier ‘Via Breda’ is Alfred Arbouw. 
Deze voormalig NAVO-diplomaat heeft dit project in 2016 afgerond toen hij in 2015 begon aan zijn derde termijn als wethouder. 
Liberaal Bestuur sprak hem over het hele traject. 
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nemers en gasten gaan de binnenstad in, eten 

ergens, nemen een drankje of slapen in een hotel. 

Dat geeft nog meer leven in onze stad. 

Volgens de voorspellingen van de 
NS zal station Breda belast worden 
met 57.000 reizigers per dag. Op 
dit moment zijn dat er ongeveer 
22.000. Hoe bereidt de stad Breda 
hier zich op voor? 
“Dat is een grote operatie. Dat is niet alleen een 

verbouwing van het station, maar dat is een inte-

grale ontwikkeling van de stad waar wij mee be-

zig voor de korte en lange termijn. Een voorbeeld 

hiervan is het doortrekken van het water door de 

binnenstad.  Maar ook het ombouwen van leeg-

staande kazernes naar een schoolcampus draagt 

bij aan de dynamiek van onze stad. Breda is van 

oudsher een garnizoensstad. De Koninklijke Mili-

taire Academie zit op het kasteel hier, het voor-

malige kasteel van de Nassau’s. Het ministerie 

van Defensie concentreert weliswaar, maar wij 

houden wel veel van de kazernes in de stad. We 

investeren op zoveel mogelijk plekken om bijvoor-

beeld evenemententerreinen verder te ontwikke-

len zodat wij daar ook alle ruimte kunnen bieden. 

Breda heeft veel DJ’s voort gebracht, dus jongens 

als Hardwell en Tiësto geven wij graag een podi-

um. Concluderend, gaat het dus om het totale 

pakket, de beleving. Wij moeten blijven ontwik-

kelen om de stroom van mensen te kunnen blij-

ven faciliteren. Dat is de enige manier dat onze 

binnenstad kan overleven in deze tijd.”

Zijn er nog veranderingen  aan het 
station die u graag zou zien?
De architect heeft  bewust een soort ‘klein Schip-

hol’ gemaakt met winkels in het station. De er-

varing leert dat winkels die dichtbij de sporen 

liggen als obstakel worden beschouwd. Daarom 

liggen de winkels hier wat uit het centrum van 

het station. Toch is het de uitdaging voor de ko-

mende jaren om deze winkels erbij te betrekken, 

want dit gedeelte van het station wordt nu nog 

niet zo vaak bezocht. We moeten nu ons best 

doen om grote winkels hierheen te krijgen, zodat 

er meer dynamiek ontstaat in het station, maar 

ook voor de stad. De grootste uitdaging in het aan-

trekken van bedrijven rondom het station. Er zijn 

nu al veel bedrijven gevestigd in het station. Maar 

de mensen die daar werken willen ook even lun-

chen, een hapje eten of na werktijd de inkopen 

doen. Het station zit vol, maar het gebied er om-

heen moet zich nog ontwikkelen. Die uitdaging 

moeten wij echt aan gaan de komende jaren bij 

de ontwikkeling van dit gebied.”

Na vele jaren en inzet van de VVD 
is dit project nu klaar, zijn er an-
dere projecten die hoog op het 
verlanglijstje van de VVD staan in 
Breda? 
“Ja tuurlijk. Ik noemde zojuist al even de ont-

wikkeling van de bedrijvigheid rondom het sta-

tion. Maar ook het nog verder doortrekken van 

het water door de stad. Dit levert weer kansen 

op voor recreatie langs het water, maar ook een 

nieuwe kansen voor wonen aan het water in Bre-

da. Daarnaast zijn er grote uitdagingen voor de 

oude panden van de Belastingdienst en het Ge-

rechtsgebouw. Die zijn alle twee vertrokken naar 

nieuwbouw, de eerste in het station en de tweede 

daar net buiten. Maar die oude panden staan nu 

leeg en we hebben de ambitie om daar iets moois 

te mee gaan doen. Dan hebben wij ook nog de 

oude suikerfabriek, die er nu niet meer staat. Dat 

braakliggende terrein ligt op een mooie locatie, 

maar is nu een lege vlakte. We gaan nu in gesprek 

met de eigenaar van dat terrein om daar in de 

toekomst ook veel bedrijvigheid te creëren Thier-

ry Aartsen, de fractievoorzitter van de VVD, heeft 

daar tijdens de behandeling van de begroting ook 

een grote ambitie voor uitgesproken om dit ter-

rein in de spoorzone goed te gaan ontwikkelen. 

De conclusie is dat Breda goed op weg is, maar 

dat wij niet op onze handen gaan zitten nu dit 

prachtige station er staat.”
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INTERVIEW MET PIETER HEILIEGERS
Op dit moment gaan er al vele VVD’ers de straat 

op om ons verhaal aan Nederland te vertellen. De 

voorbereidingen zijn getroffen voor een ijzerster-

ke campagne voor de Tweede Kamerverkiezingen 

op 15 maart 2017.  Maar we mogen de snel nade-

rende Gemeenteraadsverkiezingen van 2018 niet 

uit het oog verliezen. Ook tijdens de Gemeente-

raadsverkiezingen willen wij lokaal een sterk en 

liberaal geluid laten horen. 

Om u daarbij te ondersteunen heeft de Bestuur-

dersvereniging opnieuw de Leidraad Gemeente-

lijke Verkiezingsprogramma’s opgesteld. Liberaal 

Bestuur ging in gesprek met Pieter Heiliegers, 

voorzitter van deze commissie.

Wat is de toegevoegde waarde van deze 
leidraad in de voorbereiding naar de 
Gemeenteraadsverkiezingen? 
“In alle drukte rondom de Tweede Kamerverkie-

zingen is het van belang dat wij ook klaar zijn 

voor de Gemeenteraadsverkiezingen van 2018. 

Veel netwerken zijn nu al met deze voorbereidin-

gen bezig. Immers in 2017 worden de lokale kan-

didatenlijsten vastgesteld en niet lang daarna de 

verkiezingsprogramma’s. 

Waarom deze leidraad van toegevoegde waarde 

is? Ten eerste is de VVD al heel lang een stabie-

le politieke partij. De leidraad is dan ook een uit 

ervaring opgebouwde handreiking. Je hoeft niet 

zelf het wiel uit te vinden. Ik ben er van overtuigd 

dat we dankzij de leidraad succesvol de Gemeen-

teraadsverkiezingen in kunnen gaan! 

Daarnaast, zoals ook wordt aangegeven in de lei-

draad, ligt de nadruk op wat mensen voor leven 

willen; in fijne leefomgeving, met ruimte voor 

initiatief, waar mensen meedoen, waar je veilig 

bent en voelt en waar de overheid compact is en 

voor de inwoners en ondernemers dienstbaar is.

In de leidraad zijn allemaal ervaringen opgete-

kend van gemeenteraadsfracties. De leidraad 

zorgt ook voor een uniforme liberale lijn. Maar 

misschien nog het allerbelangrijkst de leidraad 

biedt ook ruimte voor maatwerk, een lokale toon 

en zorgt dat de verkiezingsprogramma’s ‘kieswij-

zerproof’ worden en geschikt zijn voor coalitieon-

derhandelingen.”

Hoe kan deze leidraad het beste worden 
toegepast?
Lees vooral eerst de inleiding van de leidraad en 

de schrijfwijzer.

 “Begin daarna bij jezelf, ga het gesprek aan met 

inwoners en ondernemers. Het is van doorslag-

gevend belang dat het verkiezingsprogramma 

appelleert aan de gevoelens in de maatschappij. 

Je maakt je eigen plan voor jouw gemeente. Het 

verkiezingsprogramma gaat namelijk niet over 

de VVD, het gaat niet over het gemeentebedrijf, 

maar over jouw straat, wijk en het leven aldaar. 

Wat kunnen netwerken nog meer doen dan 
alleen gebruik maken van de leidraad?
“Ga de straat op! Heel belangrijk, luister naar be-

woners en bedrijven. Gebruik hen ook als klank-

bord op je eigen gemeentelijke verkiezingsplan. 

Kijk daarnaast verder dan de gemeentegrens, 

stem het verkiezingsprogramma af met je buur-

VVD’ers. Maar betrek ook de mensen die geen lid 

zijn van onze partij, zij zijn de kiezers, voor hen 

doen we dit.

Tot slot wil ik mijn dank uitspreken voor aan 

iedereen die heeft meegewerkt aan de leidraad.  

Tweede Kamerleden Mark Harbers en Hayke Veld-

man, Tanja Haseloop, fractievoorzitter VVD (Leek), 

Gemeenteraadsleden Monique List (Eindhoven), 

Sven Planken (Breda), Queeny Rajkowski (Utrecht) 

en Philip van Veller (Leidschendam-Voorburg) en 

tot slot beleidsmedewerker van de Tweede Kamer-

fractie Peter van Kessel en medewerkers van het 

VVD-partijbureau Nanning Mol en Kiki Bakker."

DE LEIDRAAD GEMEENTELIJKE VERKIEZINGSPROGRAMMA’S 2018-2022

DOWNLOAD DE VVD COMMUNITY APP!

Ga naar de 
GOOGLE PLAY STORE of 
naar de APP STORE op uw 
tablet of mobiele telefoon.

Zoek op 'VVD Community'

Download de App Log in met uw MIJNVVD 
gebruikersgegevens en 
praat mee

1 2

3 4

DOWNLOAD DE LEIDRAAD 
GEMEENTELIJK 
VERKIEZINGSPROGRAMMA’S 
2018 – 2022 NU VIA 
VVD COMMUNITY
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De samenleving digitaliseert. Momenteel heeft 

(bijna) ieder huishouden in Nederland toegang 

tot het internet, worden er meer dan 40.000 zoe-

kopdrachten per seconde op Google uitgevoerd en 

moeten alle overheden straks elektronisch factu-

reren. Daarnaast kunnen bankzaken elektronisch 

geregeld worden, e-books via het internet uitge-

leend worden en kan doormiddel van het kop-

pelen van data, een oplossing gevonden worden 

voor diverse maatschappelijke vraagstukken. 

Steeds meer analoge data wordt omgezet naar di-

gitale data, data die geschikt is voor een digitale 

gegevensdrager zoals een computer of een tablet. 

Ook worden diverse publiekrechtelijke procedu-

res steeds meer digitaal ingericht. Denk bijvoor-

beeld aan de belastingaangifte: waar men vroeger 

het formulier met de hand invulde en per post 

verstuurde, gebeurt dit nu digitaal. Of het feit dat 

u tegenwoordig midden in de Alpen de status van 

uw omgevingsvergunning online kan bekijken. 

ICT en data vormen de basis voor alle moderne, 

innovatieve economische systemen. Digitalise-

ring zorgt ervoor dat er meer behoefte is om ook 

grensoverschrijdend gebruik te maken van de ‘na-

tionale’ diensten. De bestaande online grenzen 

kunnen ervoor zorgen dat burgers minder toe-

gang hebben tot goederen en diensten, bedrijven 

online beperkt worden en overheden niet volledig 

kunnen profiteren van alle digitale hulpmidde-

len. De Europese Unie wil deze online grenzen 

zoveel mogelijk doen vervagen, en toch burgers 

en bedrijven zoveel mogelijk blijven beschermen. 

Digitale interne markt strategie
De EU ziet dus het belang van een digitale in-

terne markt, een markt waar het (digitale) vrije 

verkeer van goederen, personen, diensten en ka-

pitaal gewaarborgd blijft en waar personen en 

bedrijven onlineactiviteiten op basis van eerlijke 

concurrentie kunnen uitoefenen en toegang tot 

deze activiteiten krijgen. Wanneer de enorme mo-

gelijkheden van de digitale technologie beter ge-

bruikt gaan worden, zal dit naast een betere toe-

gang tot digitale diensten ook een economische 

groei met zich mee brengen, aldus Jean-Claude 

Juncker, voorzitter van de Europese Commissie. 

In 2015 is door de Europese Commissie daarom 

de digitale interne markt strategie naar buiten 

gebracht, waarin de EU zich richt op maatregelen 

op het gebied van ICT en digitalisering die alleen 

op EU-niveau gerealiseerd kunnen worden. Deze 

strategie rust op drie pijlers waarmee de EU een 

sterkere digitale economie tracht te waarborgen. 

Een nieuw, modern auteursrecht
De Commissie stelt in de strategie voor om een 

modern, Europees auteursrecht te creëren. In 

september 2016 is de Commissie met voorstellen 

gekomen voor de modernisering van het auteurs-

recht. Deze voorstellen moeten onder andere 

zorgen voor meer keuze en betere toegang tot 

online-inhoud, ook in het buitenland. Ook betere 

regels inzake auteursrechten voor onderwijs, cul-

tureel erfgoed en de integratie van gehandicap-

ten zijn voorgesteld. Het initiatief suggereert dat 

het voor musea, archieven en andere instellingen 

gemakkelijker zal worden om werken die al uit de 

handel zijn en auteursrechtelijk beschermd zijn, 

maar niet voor het publiek beschikbaar zijn, te di-

gitaliseren en beschikbaar te stellen.

eOverheid
In haar strategie moedigt de Commissie de na-

tionale overheden aan om overheidsdiensten 

verdergaand te digitaliseren. eOverheid beoogt 

administratieve processen te ondersteunen, de 

kwaliteit van de dienstverlening te verbeteren en 

de interne efficiëntie van de publieke sector te 

verbeteren.. Naast de verplichting die geldt voor 

elektronisch factureren in 2018, wordt er in de 

lidstaten momenteel gewerkt aan de overgang 

naar volledig elektronisch aanbesteden. E-aanbe-

steden is het digitaal uitvoeren van een aanbeste-

dingsproces. Dit maakt het gemakkelijker voor 

ondernemingen om in te schrijven op opdrach-

ten. Een win-win situatie zo lijkt het: aanbesteden 

wordt eenvoudiger, een aanbestedende dienst 

kan kiezen uit meer inschrijvingen en het scheelt 

tijd en geld.

Big data
Gegevens zijn, volgens de Commissie, de katalysa-

tor voor economische groei, innovatie en digitali-

sering in alle economische sectoren. Overheden 

verzamelen veel gegevens. Deze grote datasets, 

ook wel ‘big data’, en het internet zijn cruciaal 

om een echte digitale interne markt tot stand te 

brengen. Het koppelen en analyseren van deze 

data kan bijvoorbeeld helpen om (maatschappelij-

ke) vraagstukken die spelen binnen een decentra-

le overheid op te lossen. De gemeente Amsterdam 

heeft bijvoorbeeld big data gebruikt om duurza-

me strategieën te ontwikkelen ten behoeve van 

een circulaire economie. Data over water-, ener-

gie-, voedsel, en materiaalstromen die door de 

stad lopen zijn in kaart gebracht en geanalyseerd. 

Let wel, de persoonsgegevens van burgers moeten 

goed beschermd worden. 

Tot slot
Europa decentraal blijft u van alle relevante be-

leidsinitiatieven op het gebied van de digitale 

interne markt op de hoogte houden. Alle mede-

werkers van decentrale overheden met Europees-

rechtelijke vraagstukken kunnen ook zelf met vra-

gen bij het kenniscentrum terecht. Hierbij kunt u 

denken aan vragen over digitalisering, Big Data of 

Privacy. Maar ook bij vraagstukken over Europe-

se mededingingsregels, staatssteun, aanbesteden 

en bijvoorbeeld milieu kunt u  contact opnemen 

met de helpdesk van Europa decentraal. Kijk voor 

meer informatie op www.europadecentraal.nl en/

of abonneer u op de gratis nieuwsbrief de Euro-

pese Ster.

Dit is een artikel van Europa Decentraal. De 

weergegeven uitingen en meningen komen niet 

noodzakelijk overeen met die van de ALDE-fractie 

in het Europees Parlement. 

Digitalisering en 
de Europese Unie




